
 
 

Skolebestyrelsen 2017/18 

 

REFERAT SB 38 

 

Skolebestyrelsesmøde(38) 

Tirsdag d. 6. februar 2018 
19:00 – 21.00  
 

 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 
Mødedeltagere:  

 

Pia Skov Hansen, Jury Jørgensen, Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen, Mads Kyed, Christina 
Nordenbæk, Dorthe Hartung, Signe Damgaard, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette 
Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk Johannessen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Liva Hansen 8.b (formand), Emil Traasdahl. 8.b (Næstformand)  
 

Gæster: Maria Argiris, Pædagogisk afdelingsleder – Anette Lægaard Sørensen, Teamleder (MG´s barselsvikar i 
dagtilbuds og SFO/Klub-delen)– Britta Degnbol, kommende fungerende indskolingsleder (MG´s barselsvikar i skoledelen) 
 

 

Møderække 2017 – 2018: Mandag 04.09 – Tirsdag 03.10 – Onsdag 01.11 – Torsdag 07.12 – 2018 – 
Torsdag 04.01 – Tirsdag 06.02 – Mandag 05.03 – Torsdag 05.04 – Onsdag 02.05 – Torsdag 07.06 

 

 

Punkt 259 : Godkendelse af referat                                                                                                  5  min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referat blev underskrevet og godkendt. 

Bilag: Mødereferat SB 37 
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Punkt 260: Elevrådet                                    10 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling: Elevrådsmøde 1. februar  

Beslutning: Formanden orienterede om sidste elevrådsmøde: Bl.a. mobilfri skole. 5.b forespørgsel 
på knager/afsætningsplads udenfor klassen. Orientering om mellemtrinsfest/udskolingsfest. 
Elevrådet arbejder videre med toiletkampagnen. Der er lidt udfordringer mht. den mobilfri skole 
og betaling med MobilePay- vi arbejder på løsninger.  

Når vi tillader elever at forlade skolen- har det konsekvenser. 

En drøftelse af, hvordan hverdagen bliver i den mobilfri skole- vi tager udviklingen hen ad vejen. 
Vi læner os op ad, hvad der er af erfaringer andre steder- og de er gode mht. fælles trivsel og 
mere bevægelse. 

Bilag: Elevrådsreferat fra møde 1. februar 

 

Punkt 261: Orientering fra ledelsen                                                                       10 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling:  

KJ (skoleleder) orienterede om mobilfri skole- der er kommunikeret til elever/forældre/personale 
– skabe opsættes i uge 10/11.  

Parkeringsområde der ændres parkeringspladser foran skolen afd. Morud- NY opstribning i uge 7.  

ALS orienterede om kvalitetssamtale med forvaltningen i Børnehuset Veflinge- et såkaldt 
pædagogisk tilsyn. Her blev udarbejdet et handleplansskema- hvor bl.a. overleveringsskemaet 
blev beskrevet. Et skema der skal sikre den viden der opnås om børnene hele vejen op i skolen. 
En orientering om forældrerådet i Børnehuset og det at være i en landsbyordning- altså en del af 
et ”skolemiljø”. Forventningsafstemning ift. hvordan Børnehuset fremadrettet deltager i SB. 
Vigtigt, at vi byder ind på dagsorden/SB-punkter.  

Beslutning:     

Bilag:  

 

 



 
 

Skolebestyrelsen 2017/18 

Punkt 262: SFO og Klub                                                                             30  min.           

Beslutningstema: SFO og Klub på Havrehedskolen 

Indstilling: Skolebestyrelsen har til opgave at føre tilsyn med skolens virksomhed heriblandt SFO- og 
Klubtilbud. Skolebestyrelsen har behov for information.  
 
Sagsfremstilling: Information og dialog vedrørende SFO-og Klubtilbuddet på Havrehedskolen. En 
orientering fra den pædagogiske afdelingsleder.  

Beslutning:   

MG orienterede om læreplanstemaer / overordnede pædagogiske tiltag.(se bilag) 

Om personlighedsudvikling og sociale kompetencer. MG beskrev tilbuddet – rammer – 
egenpraksis. Eks. Hvad og hvordan styrker vi børns selvtillid.  

Samtlige pædagoger har været på kompetenceløft i didaktik og klasserumsledelse. Dette har 
givet noget vikardækning, men er overstået nu. 

Øvrige læreplanstemaer: Kulturelle udtryksformer – kropsbevægelse og udeliv. Vi er en ”ude-
SFO”  - derudover er der bagegruppe, børneyoga. 

Vi er udfordret af, at mange børn hentes- eller kører hjem kl.15.20- så her skal 
dagens ”hovedaktiviteter” være afviklet. 

Kl4-bussen vi havde tidligere kommer ikke tilbage. 

Klubben – har fokus på praksis mht. mobil, pc, Playstation- MG orienterede om klubbens 
aktiviteter- mødre/fædre-arrangement, overnatninger. 

Når MG går på barsel fortsættes SFO/Klubbens fokuspunkter/læreplanstemaer. 

SPM.: Kan der komme fokus på, at KLUB V kommer mere ud? 

Drøftelse af det at være Klubbarn 

SPM.: Holder vi fast i klubbørnene?  

Vi ligger ret stabilt på 130-160 KLUBbørn på Morud -ca. 30 i Veflinge. 

SFO-børn Morud 170 i gennemsnit. SFO-børn Veflinge ca. 35-40 børn. 

MG forklarede om ugeplaner og aktivitetsopbygning. 

SPM: Den bratte overgang fra Skole til Klub – Vigtigt, at der ligger noget fokus på et udetilbud med 
det samme.  

Mange børn der er kommet i klub, vælger de tilbud/aktiviteter der ligger indenfor – her ligger 
noget kulturarbejde- hvis vi skal tilbyde noget der trækker børnene ud. 

SPM.: Aften-arrangementerne er udvidet – er programmet blevet for presset?  
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Vi har vekslet et idrætsarrangement – til et aftenarragement. Vi skal passe på ikke at ”stresse” 
vores børn, hvor aktiviteter ligger for tæt. Timingen er vigtig. Eftermiddagene er blevet ”korte” 
for familierne. 

Maria Argiris er nu gået på Barsel og vender tilbage 1. november 2018.  

Britta Degnbol overtager ledelsen i Indskolingen.  

Anette Lægaard Sørensen overtager SFO/Klub-ledelse på begge matrikler. 

Bilag:  

 

Punkt 263: ”Trafikpolitik” – arbejdet fra arbejdsgruppe (Pia, Mads og Charlotte)                               5  min.           

Beslutningstema: Principper og retningslinjer 

Indstilling: At skolebestyrelsen får drøftet færdsel/trafik mellem Veflinge og Morud (principper) 

Sagsfremstilling: Trafikpolitikken blev drøftet i detaljer på sidste møde. Der var behov for enkelte 
rettelser. Vi skal nu have vedtaget trafikpolitikken. 

Beslutning: SB drøftede de sidste justeringer. Trafikpolitikken blev vedtaget i skolebestyrelsen. 
Lægges på Skoleporten under Skolebestyrelsen.    

Bilag: Trafikpolitik Havrehedskolen 

 

Punkt 264: Kvalitetsrapport for det nordfynske skolevæsen 2016/2017                                   20  min.           

Beslutningstema: Kvalitetsrapport  

Indstilling: Kvalitetsrapporten er nu sendt til høring i skolebestyrelserne 

Sagsfremstilling: Kvalitetsrapporten er det værktøj vi skal bruge til at skabe lokal dialog og 
kvalitetsudvikling for folkeskolen på Nordfyn. 

Børne- og Ungeudvalget vil gerne høre nærmere om hvilke mål og indsatser vi har fokuseret på og 
hvilke mål og indsatser vi fremover ønsker at fokusere på. 

Kim og Allan deltog i dialogmøde med forvaltningen omkring Kvalitetsrapporten.  

Afleveringsfrist for udtalelsen er d. 19. februar 2018. 

Beslutning: KJ orienterede om kvalitetsrapport. Drøftelse af kvantitative data om det har taget 
overhånd. Ledelsen laver udkast til handleplan ift. fremtidige tiltag fremsender til SB, der 
kommenterer på dette. 

Bilag: Kvalitetsrapport for Nordfyns Skolevæsen 2016/2017, samt følgebrev 
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Punkt 265: Økonomi - Budget 2018                                       30 min.           

Beslutningstema: Økonomi 

Indstilling: Skolebestyrelsen får indsigt i - status på den økonomiske situation. Drøftelse af den 
overordnede situation og prioriteringer for 2018 for Havrehedskolen. Der ønskes sammenligning 
med tilsvarende tal fra 2017. 

Sagsfremstilling: Budgetrammen og budgetoplægget 2018 blev præsenteret for skolebestyrelsen.  

Beslutning: Budgettet blev gennemgået og drøftet, efterfølgende godkendt. 

Bilag:  

 

 

Punkt 266 : Skolebestyrelsesvalg 2018                               10 min.           

Beslutningstema: Skolebestyrelsesvalg 

Indstilling: Forberedelse af det forestående skolebestyrelsesvalg. 

Sagsfremstilling: De indledende procedurer omkring skolebestyrelsesvalget 2018 er gået i gang. 
Skoleledelsen orienterer om processen. 

Beslutning: KJ (skoleleder) orienterede om de indledende tiltag ift. bestyrelsesvalget. En 
Valgbestyrelse blev nedsat med skolebestyrelsesformand Pia Skov Hansen, skolebestyrelses-
repræsentant Charlotte Ellemose Sonne, samt skoleleder Kim Funk Johannessen.  

Valgbestyrelsen påbegynder arbejdet med valget- nærmere orientering følger. 

Bilag: http://skole-foraeldre.dk/skolebestyrelsesvalg2018 

 

Punkt 267 : Eventuelt                                              min.           

Beslutningstema:  

SPM.: MeeBook – Hvor er vi som skole med Læringsplatformen?  

Vi er godt på vej- medarbejdere øver sig og går på kurser – platformen er åben for forældre, hvor 
der kan ses årsplaner. Næste år kommer elevplanerne til.  

SPM.: Tablets til 0.klasse – er de på vej? 

Nej – processen er stoppet. Den pædagogiske IT-strategi revurderes og fremtiden drøftes. 

  

http://skole-foraeldre.dk/skolebestyrelsesvalg2018
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Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag: 

 

 

Punkter til SB 39: Vikaroverblik 2018, SB-valg. 

 

 

 


